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MOF alm. del – svar på spørgsmål 69 fra Trine Torp (SF) stillet 
den 11. oktober 2018 til ministeren for fiskeri og ligestilling og 
nordisk samarbejde. 
 
Spørgsmål 69  
Hvorfor vil ministeren ikke støtte en fortsat områdelukning i gyde-
perioden i den vestlige Østersø, når nu ICES rapporterer en positiv 
virkning? Hvordan vil ministeren så sikre en beskyttelse af gydende fisk? 
 
Svar 
Kommissionens forslag til fiskerimuligheder i Østersøen for 2019 
indeholder ikke forslag om en fortsat områdelukning i gydeperioden. Det 
Internationale Havforskningsråd, ICES, peger ikke på et behov for 
supplerende foranstaltninger, når kvoten fastsættes i overensstemmelse 
med den flerårige forvaltningsplan. På den baggrund har vi fra dansk side 
ikke ønsket opretholdelse af lukkeperioden. Med den nuværende 
bestandssituation for torsk i den vestlige Østersø og med fastsættelse af 
kvoter i overensstemmelse med forvaltningsplanen vil fiskebestanden 
kunne beskyttes på biologisk forsvarlig vis.  
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